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Nuuk, 10. december 2015 

 

 

I medfør af § 37 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

 

1) Naalakkersuisoq for Erhverv Randi Vesgtergaard Evaldsen udtalte følgende om 

uran i TV-programmet Qulaarpaami, torsdag den 26. nov. 2015: ...Selvfølgelig 

skal vi alle deltage...”. Hvordan har Naalakkersuisoq tænkt sig at inkludere 

borgerne? 

2) Naalakkersuisoq snakkede om “høringer” og “informationsmøder”. Hvad er i 

følge Naalakkersuisoq forskellen imellem høringer og informationsmøder? 

3) Naalakkersuisoq udtalte “...VSB samt VVM er blevet fremført .... de er forelagt 

for borgerne og findes i Naalakkersuisuts hjemmeside...” (nam. Nutsigaq) 

Mener Naalakkersuisoq at det er tilstrækkeligt at benytte sin egen VVM og VSB 

som information til borgerne? 

4) Hvordan kan man gøre disse to rapporter forståelige overfor borgerne? 

5) Naalakkersuisoq nævnte, at der var lavet en “Hvidbog”. Hvem har fastlagt 

indholdet af denne? 

6) Hvis der gives tilladelse til udvinding i Kuannersuit, hvem er det så der enten 

giver sin godkendelse eller giver afslag? 

(Medlem af Inatsisartut Múte Bourup Egede, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse: 

 

Torsdag den 26. nov. 2015 udtalte Naalakkersuisoq for Erhverv Randi Vesgtergaard Evaldsen 

følgende om uran i TV-programmet Qulaarpaami,: ... “...VSB samt VVM er blevet fremført .... 

de er forelagt for borgerne og findes i Naalakkersuisuts hjemmeside...Selvfølgelig skal vi alle 

deltage...” (nam. nutsigaq) 

 

Vi er alle enedes om at der skal være en grundig høring når man opstarter et råstofprojekt. 

 

Derfor vil vi gerne have mere at vide omkring, hvilke procedurer der følges ved høringerne, 

derfor ovenstående spørgsmål. 

 

Spørgsmålene bedes besvaret indenfor 10 arbejdsdage.  


